
1 (2)

SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2022/23:279 Möjligheten att öka produktionen av vindkraft i befintliga 
verk

I den rådande situationen på energimarknaden behövs varje kilowattimme som 
går att få. Regeringen och energiminister Ebba Busch sa själv på en 
presskonferens den 25 januari att regeringen jagar varje möjlig kilowattimme. 
Detta bör rimligtvis också gälla ökad produktion i befintliga verk.

Den överlägset lägst hängande frukten bör därför vara att öka produktionen från 
befintlig vindkraft. Det finns i dag hundratals verk som är ”nedställda” och inte 
producerar för fullt på grund av rådande nätreglering. Det är inte lönsamt att 
producera för fullt på grund av tröskeleffekter. Hade gränsen ökats till 2,0 
megawatt för nedsättning av nätavgiften i stället för dagens 1,5 megawatt hade 
många kraftverk kunnat leverera mer el redan i morgon. Enligt bedömningar 
kan det handla om så mycket som el till 100 000 villor som går till spillo 
genom att inte produceras på årsbasis. De allra flesta av dessa verk finns 
dessutom i södra Sverige.

När regeringen då säger att man jagar varje kilowattimme finns det många som 
ställer sig frågan om det faktiskt stämmer och om det gäller alla kraftslag.

Min fråga till energi- och näringsminister Ebba Busch blir därför:

 

Har regeringen övervägt att höja gränsen för nedsättning av nätavgiften för att 
öka produktionen från befintlig vindkraft?

………………………………………

Rickard Nordin (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-01-27
Besvaras senast
2023-02-08 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


